

သူတော်ကောင်းတရား ကြားနာရခြင်း

လူအဖြစ်ကို ရခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။ သတ္တဝါတို့၏ အသက်ရှင်ခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။ သူတော်ကောင်း တရားကို ကြားနာရခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။ ဘုရားရှင်တို့ ပွင့်ထွန်းပေါ်ပေါက်လာရခြင်းသည် ခဲယဉ်း၏။

ဗုဒ္ဓဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၈၂)

၁၃၅၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၇ ရက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့ အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၂၄)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအဖြစ်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရှိတော့သည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့်စီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

## ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄) ကျင်းပ



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေး(၁/၂၀၂၄) ကျင်းပစဉ်။

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အမျိုးသား ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၄) ကို ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။  
အစည်းအဝေးသို့ ယာယီသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယု၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌဦးတီခွန်မြတ် တစ်မတော်ကာကွယ်

ရေးဦးစီးချုပ် ဦးလှိုင်၊ ဦးမင်းအောင်လှိုင်၊ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည့်ခုံ) ဒုတိယဦးလှိုင်၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှိုင်၊ တင်အောင်စန်၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဦးလှိုင်၊ ရာပြည့်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန်းဆွေ၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ \*

□ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ အားလုံး၏ သဘောတူဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ချက်များအရ “နိုင်ငံ တစ်ဝန်းလုံး အရေးပေါ်အခြေအနေ ကြေညာထားသည့်ကာလကို နောက်ထပ် ၆ လ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ကြောင်း” ကို အမျိုးသား ကာကွယ်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီသို့ အသိပေးကြေညာ

ယနေ့ မာ တီ ကာ  
လူသားတို့ ကျန်းမာပျော်ရွှင်ဖို့ ရေဝပ်ဒေသများ ထိန်းသိမ်းစို့

ဆောင်းပါး စာ ၁၅

မြန်မာ့ရှင်ထူးချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်  
နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁  
၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၃ ရက် (စနေနေ့) ညနေ ၆ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်စင်ရင်းစတီဌာန(၁) MICC(1) ၌ ခမ်းနားထည်ဝါစွာ စီစဉ် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။  
စာမျက်နှာ ၂ ကော်လံ ၃ \*







စာမျက်နှာ ၄ မှ

PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများ၏အကြမ်းဖက်မှုများကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ဟန့်တားနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်ကြီးကို ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးတည်ဆောက်ရေးချိန်တွင် ပဋိပက္ခများ ပိုမိုကြီးမားအောင်၊ နိုင်ငံတော်ကို ဖျက်စီးရာ ဖျက်စီးကြောင်းလုပ်ကြံသည့် သစ္စာမဲ့တိုင်းရင်းသားလာဘ်နက်ကိုင်အဖွဲ့များရှိနေခြင်းသည် တိုင်းပြည်အတွက် အန္တရာယ်ကြီးစွာပေးကြောင်း။

အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဖမ်းဆီး

KNU သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့နှင့် ပတ်သက်၍လည်း KNU သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့သည် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုများကို အကြောင်းပြုပြီး PDF များကို လေ့ကျင့်ထောက်ပံ့ပေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့သည့်အပြင် တပ်မတော် တစ်စခန်းငယ်များ၊ မြတ်နိုးဖြူနှင့် ကော့ကရိတ်မြို့များကို နောင်ယုကတိုက်ခိုက်လာခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် တပ်မတော် စခန်းတစ်ခုကို အင်အားလုံးအရင်းဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုများရှိကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် ကျိုက်မော့မြို့နယ်တွင်ရှိသည့် ချောင်းနှစ်ခွက်တားကို တိုက်ခိုက်ဖောက်ခွဲဖျက်ဆီးခဲ့သည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်နေ့နံနက် ၃ နာရီလွှဲလည်း KNU သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့နှင့် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအနေဖြင့် ကော့ကရိတ်မြို့၏ ဝင်ရောက် ထိပ်တန်းရောက်ရှိလာခဲ့ခြင်းကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် ပြန်လည်တိုက်ခိုက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ KNU သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးအခြေ သဘောတရားလိုလွန်မှုများကို အကြောင်းပြုပြီး ရေအတွင်းတပ်အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို နည်းလမ်းပေါင်းစုံနှင့် လုပ်ဆောင်နေသည်အပြင် ထိုင်း-မြန်မာနယ်စပ် မြတ်နိုးဖြူအဖွဲ့တွင် Online လိမ်လည်မှုများ၊ Online လောင်းကစားမှုများအပြင် လူ့စွန့်ခွဲမှုများအထိ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းကို အထောက်အထားများနှင့် တွေ့ရှိရခြင်းကြောင့် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ဖမ်းဆီးနှိမ်နင်းခြင်းလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်ပြီး တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရေးဆောင် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

KNU သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့အနေဖြင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်း ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ လွှမ်းမိုးပျောက်တိုးတက်နေရေးအခြေအနေကောင်းများ ရတနာစံစေရန်အတွက် တိုက်ပွဲများပေးဆောင်လျက်ရှိခြင်းကြောင့် တပ်မတော်အနေဖြင့် ယုံကြည်စိတ်ချရသော အခြေခံရေးရာများရှိနိုင်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ရိုင်းစိုင်းစွာဖြမ်းခြောက်မှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့

PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်အထိ ၆ လတာကာလအတွင်း နိုင်ငံတစ်ဝန်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ရာနန်းပျက်စီးမှုများ၊ သားရဲပျံလွန်ခဲ့ ၁ ပါး၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ သေဆုံး ၄၄၈၈ ဦး၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်း သေဆုံး ၅၇ ဦး၊ စုစုပေါင်းသေဆုံး ၄၅၅၆ ဦး ဖြစ်ပွားခဲ့ပါကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများအနေဖြင့် လျှပ်စစ်/ဆက်သွယ်ရေးတောင့်တိုင်း ၁၂ ခု၊ လမ်းပတ်/တိုးကိုင်အထောက်အပံ့အကူ ချ ချ ကျန်းမာရေးအထောက်အပံ့ ၆ လုံး၊ စာသင်ကျောင်း/ပညာရေး အထောက်အပံ့အကူ ၃၅ လုံး၊ အပါအဝင် လူ့စွန့်ခွဲမှုများ၊ အခြားအထောက်အပံ့များ ဖျက်စီးခြင်း ခံခဲ့ရပါကြောင်း။ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများအနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်မှ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်အထိ နိုင်ငံတစ်ဝန်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ရာနန်းပျက်စီးမှု/သားရဲပျံလွန်ခဲ့ ၅ ပါး၊ သေရန် ၂ ပါးရှိခဲ့ပြီး အပြစ်မဲ့ပြည်သူ သေဆုံး ၅၆၅၇ ဦး၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းသေဆုံး ၁၁၂ ဦး၊ စုစုပေါင်းသေဆုံး ၆၈၈၀ ဦး ဖြစ်ပွားခဲ့ပါကြောင်း။ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုများအနေဖြင့် ဆက်သွယ်ရေး/လျှပ်စစ်တောင့်တိုင်း ၅၅၅ ခု အပါအဝင် ကျန်းမာရေးအထောက်အပံ့ ၃၅ လုံး၊ လမ်းပတ်/တိုးကိုင်အထောက်အပံ့ ၆၆ လုံး၊ လမ်းပတ်/တိုးကိုင်အထောက်အပံ့



ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဇုံဝင်း ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။



ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်၊ ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။



ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဇုံဝင်း ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

တပ်မတော်၏ တိုက်ခိုက်မှုများသည် ပြည်ထောင်စုအတွင်း စိတ်ချရမှုကို တားဆီးပေးနိုင်စေရန် တပ်မတော်မှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုလိုပါသည်။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

နိုင်ငံတော်ကြီးကို ဒီမိုကရေစီနှင့်ဖက်ဒရယ်စနစ်အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရေးချိန်တွင် ပဋိပက္ခများပိုမိုကြီးမားအောင်၊ နိုင်ငံတော်ကို ဖျက်စီးရာ ဖျက်စီးကြောင်းလုပ်နေကြသည့် သစ္စာမဲ့တိုင်းရင်းသားလာဘ်နက်ကိုင် အဖွဲ့များရှိနေခြင်းသည် တိုင်းပြည်အတွက် အန္တရာယ်ကြီးစွာပေးကြောင်း

နှင့် ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို အတင်းအဓမ္မ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့ပါကြောင်း။

ဆက်စပ်၍ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးမှုများအရ ၄၄၈၈ ဦး၊ ၄၄၈၈ ခု၊ တပ်မတော်အဖွဲ့အစည်းများကို ဖျက်စီးပစ်ခတ်ခြင်း၊ ဖမ်းဆီးရခက်ခဲခြင်း၊ အဖမ်းခံရပြီး နောင်တွင် အကျဉ်းကျခံရခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းပါကြောင်း ဆိုလိုပါသည်။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

သောင်းကျန်းသူအဖွဲ့များနှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း တည်ငြိမ်မှုမရှိအောင် လုပ်ဆောင်ခြင်းနှင့် ကောင်းကျိုးထက်လုပ်ဆောင်ခြင်းကင်းရှင်းစေရန်နှင့် ကောင်းကျိုးထက်လုပ်ဆောင်ခြင်းကင်းရှင်းစေရန်အဖြစ် ကျင့်သုံးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုလိုပါသည်။

ရာပြည့်ဆွေးနွေးပြောကြားသည့် နေရာတစ်ခုဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် နေထိုင်ဆက်တက်မှုများ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် ကောင်းကျိုးထက်လုပ်ဆောင်ခြင်းကင်းရှင်းစေရန်အဖြစ် ကျင့်သုံးမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆိုလိုပါသည်။

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်၊ ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့် ဆွေးနွေးပြောကြားစဉ်။











# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဏ္ဍ ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရုရှားနိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၃၁  
ရုရှားတော်ဝင်ရေးရှင်းနိုင်ငံ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ရုရှားတော်ဝင်ရေးရှင်းနိုင်ငံ မော်စကိုမြို့၌ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက် မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပသည့် စတုတ္ထအကြိမ် ရုရှား-မြန်မာ အစိုးရအချင်းချင်း ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မရှင်အစည်းအဝေး၊ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများနှင့် ရုရှားနိုင်ငံတကာဖိုရမ်နှင့် ကုန်စည်ပြပွဲများသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဒေါက်တာကဏ္ဍဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရုရှား



တော်ဝင်ရေးရှင်းနိုင်ငံ နိုဝိုဗီရိုက်စိမ်ဖြို့မှတစ်ဆင့် မြန်မာ့လေကြောင်း ခရီးစဉ် (MAI) ပြင်ဆင်မှုအပြီးသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ (၀၆)  
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဏ္ဍနှင့်အတူ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းမင်းနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်ကိုယ်စားလှယ်များ ပြန်လည်လိုက်ပါခဲ့သည်။  
မြန်မာကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ခရီးစဉ်အတွင်း စတုတ္ထအကြိမ် ရုရှား-မြန်မာ အစိုးရအချင်းချင်း ကုန်သွယ်ရေးနှင့် စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကော်မရှင်အစည်းအဝေးများနှင့် ရေစက်ကွန်ဂရက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဖိုရမ်များနှင့် ရုရှားနိုင်ငံတကာဖိုရမ်နှင့် ကုန်စည်ပြပွဲများသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ရုရှားသတင်းအချက်အလက် နည်းပညာကုမ္ပဏီ၊ စွမ်းအင်ကုမ္ပဏီ၊ ဆောက်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီနှင့် လိုရာစွန့်ပေးသည့် ကုမ္ပဏီများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအလားအလာများ၊ အခွင့်အလမ်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အကြောင်းအရာများနှင့် ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်း မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်ကာလအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မပြတ်တောက်စေရေး၊ ဓာတ်အားစဉ်ဆက်မပြတ် ပြန်ဖြူးပေးနိုင်ရေးနှင့် အရန်မီးစက်များ နေရာချထားဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁  
လျှပ်စစ်စွမ်းအား ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဉာဏ်ထွန်းသည် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအေးကျော်နှင့်အတူ ယနေ့မနက်လွှဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ပရက်စစ်ဗဟိုဌာန (၁) သို့ သွားရောက်ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပစဉ်ကာလအတွင်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား မပြတ်တောက်စေရေး၊ ဓာတ်အားစဉ်ဆက်မပြတ် ပြန်ဖြူးပေးနိုင်ရေးနှင့် အရန်မီးစက်များ နေရာချထား ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု အခြေအနေအထားကို သွားရောက်

ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည့် (ယာပုံ) ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်တာဝန်ရှိသူများ၏ တင်ပြမှုများအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အခမ်းအနားကျင်းပနေစဉ် ကာလအတွင်း ပြန်ခဲ့ထားရှိသည့် နေရာများအတိုင်း တာဝန်များကို အသေးစိတ် ချထားတာဝန်ပေးအပ်ထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အခမ်းအနားကျင်းပစဉ် အများဆုံး သုံးစွဲနိုင်မည့် ဝန်အားများအတိုင်း စမ်းသပ်မောင်းနှင်ထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အရန်မီးစက်များ၊ UPS များလည်း ချထားပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် သွယ်ဝန်းသည့် ဓာတ်အားလိုင်း

များကို မတော်တဆဆိုဒ်ခိုက်ပြတ်တောက်မှု မဖြစ်စေရေးလိုင်းများအား စစ်ဆေးထား၍ သန့်ရှင်းသန့်ရှင်းသပ်ရုံစွာ ထားရှိရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဓာတ်အားပိုလွတ်မြန်ဖြူးပေးမည့်ဓာတ်အားလိုင်း လမ်းတစ်လျှောက်နှင့် ခွဲခွဲများတွင်လည်း တာဝန်များအပိုင်းလိုက် ချထားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အရန်မီးစက်များ ထားရှိသည့် နေရာဝန်းကျင်တွင် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန်အတွက် မီးကြိုများ ဆက်သွယ်အသုံးပြုရန် စနစ်တကျ ဆက်သွယ်အသုံးပြုရေး မှကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် သိရိမာလာအနောက်ရပ်ကွက်ရှိ ရေအိမ်များနှင့် စက်ရုံများအား စီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ခရိုင်မီသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်ကိုကို၊ မြို့နယ်မီသတ်ဦးစီးမှူး ဦးကျော်စွာမင်း ဒုတိယမီသတ်ဦးစီးမှူး ဦးစေကိုကို ပိုင်နှင့် မီသတ်တပ်ဖွဲ့များ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က အသိပညာပေးပြောကြားပြီး နေအိမ်များ၊ စီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး စီစဉ်ပေးပြီး မောင်ကျော်ကြီး

## ရမည်းသင်း၌ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ကြီးမှူးကျင်းပသော အခြေခံလျှပ်စစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄/ ၂၀၂၄)ဆင်းပွဲကျင်းပ

ရမည်းသင်း ဇန်နဝါရီ ၃၁  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အသေးစားစက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ကြီးမှူးကျင်းပသော အခြေခံ လျှပ်စစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄/ ၂၀၂၄) ဆင်းပွဲအခမ်းအနားကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ရမည်းသင်းမြို့နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၌ ကျင်းပသည်။  
အဆိုပါ သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားတွင် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးကျော်ဦးစိုးက သင်တန်းဆင်း



အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်း (MSME) များဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် လူ့စွမ်းအား

ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့်အညီ တွင် အကျေးဇူးပြု သွားရောက်လုပ်ကိုင်ရာတွင်ဖြစ်စေ သင်တန်းမှ ရရှိလာသော အသိပညာများကို လက်တွေ့အသုံးပြု လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်စေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူးတို့က သင်တန်းသားများကိုယ်စား သင်တန်းသားမှန်ဦးအောင်၊ သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်ပေး ပေးအပ်ပြီး သင်တန်းသားတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
မောင်မွှေး

## လှပတ္တာခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးမှ အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေး

လှပတ္တာ ဇန်နဝါရီ ၃၁  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ ကုသရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လှပတ္တာ ခုတင် (၂၀၀) ပြည်သူ့ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဦးဆောင်သော အထူးကုဆရာဝန်ကြီးများ ပါဝင်သည့် အထူးဆေးကုသရေးအဖွဲ့သည် ငပုတောမြို့နယ်

မကျီးပင်ကျေးရွာရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ သေခံပြည်သူများအား ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်က ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။  
ထိုသို့ ဆေးကုသပေးရာတွင် ငပုတောမြို့နယ် မကျီးပင်ကျေးရွာရှိ အထွေထွေရောဂါလူနာ ၁၃ ဦး၊ အရိုးအကြောလူနာ ၁၅၅ ဦး၊ သွားနှင့် ခံတွင်းလူနာ ၈၀ နှင့် ကလေးလူနာ ၅၂ ဦး စုစုပေါင်းဒေသခံ ပြည်သူ

၃၅၀ ဦးတို့ကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး လူနာသုံးဦးအား ကုသရန် လှပတ္တာခရိုင်ဆေးရုံကြီးသို့ လွှဲပို့ပေးခဲ့သည်။  
အဆိုပါ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရာတွင် တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာစော်မင်းထွန်း၊ ခရိုင်မီသတ်ဦးစီးမှူးအုပ်ကြီး ဒေါက်တာသီတာအောင်နှင့် မြို့နယ်မီသတ်ဦးစီးမှူးအုပ်ကြီး ဒေါက်တာသီတာအောင်တို့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦး နေပြည်တော်အတွင်း ဒေသပွဲပြီးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၁  
နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးသည် နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့မနန်းလုံပိုင်းတွင် ဖျဉ်းမနားမြို့နယ်ညောင်သာသောကျေးရွာ၌ ကျေးရွာတွင်းလမ်း ပေ ၂၀၀၀ ကို ကျောက်ရေမြေဖြင့် မြောက်တိုက်မထုအခြေခံလှောင်ကြိုတိုင်း (ပေ ၃၀၀၀ x ၂) ပေ x ၈ လက်မထူ) ကုန်ကရစ်ခင်းခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှု ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



အဖွဲ့သည် မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်စစ်ရေးရှင်းစစ်တာ-၁ တွင် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် မြန်မာ့ရုပ်ရှင်ထူးချွန်ဆုပြိုင်ပွဲအစမ်းအနား ကျင်းပရန်အတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက လုပ်ငန်းနှင့်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မူလအဆောက်အအုံကို ထိခိုက်မှုမရှိစေရေး အထူးအလေးထားထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ပြီး လိုအပ်သည့်များကို ကြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်မြို့ပတ်လမ်းရှိ လယ်ပေးမြို့နယ်ကော်မတီပိုင် အသာထုတ်နယ်မြေ၌ သားသတ်ရုံ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများနှင့် လယ်မြေမြို့နယ် စစ်ကလေးသုသာန်၌ အဆောက်အအုံများ ပြန်လည်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ လယ်မြေမြို့နယ် ရှမ်းရေကျေးရွာအုပ်စု

ရမ်းရဲ RCC ဝတ်တား၏ ကျန်ရှိသော ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ၊ လယ်မြေမြို့ သီရိရာတနာမြို့မဈေး၌ သား/ငါး ရသ့စတင်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ဈေးအတွင်းလိုလည်းကောင်း၊ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည့်များ မှာကြားသည်။ ထို့နောက် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့သည် ပုသိမ်မြို့နယ် ဘဲကုန်းမီးပွိုင့် သဲလမ်းကွဲလမ်းမြို့ပြတည်ဆောက်ရေးမနေ့ အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌက သတ်မှတ်ခန့်မှန်းချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည့် ရေညှိခြင်းစနစ်အစောတိုက် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးမှ နေရာတိုင်းသို့ သို့ရသည်။ သတင်းစဉ်

ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍသို့ ထုတ်ပေးထားသည့် ချေးငွေများပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည့်ကာလအား သက်တမ်း ၁ နှစ် ထပ်မံတိုးမြှင့်ပေးကြောင်း အသိပေးကြေညာ

ပြည်ထောင်စုအထွေထွေအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့အဖွဲ့အစည်း  
ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအပေါ်  
ကုစားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ  
ထုတ်ပေးကြေညာချက် (၁/၂၀၂၄)  
၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃၀ ရက်

- ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍသို့ ထုတ်ပေးထားသည့် ချေးငွေများပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည့်ကာလအား သက်တမ်း ၁ နှစ် ထပ်မံတိုးမြှင့်ပေးကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း
- ၁။ ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ၏ တာဝန်များအနက် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေးထိခိုက်မှုများကို ပြန်လည်ကုစားနိုင်ရေးအတွက် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍ ထိခိုက်မှု အများဆုံးဖြစ်သည့် လုပ်ငန်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေ သက်တမ်းတစ်နှစ် (အတိုးနှုန်း ၁ %) သတ်မှတ်ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့မှစတင်၍ ကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်း စုစုပေါင်း ၈၉၉ ခု၊ ချေးငွေပမာဏ ကျပ် ၁၃.၁၂၅ ဘီလီယံအား ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေများထုတ်ပေးခြင်းကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။
- ၂။ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အဆိုပါချေးငွေထုတ်ပေးခဲ့သည့် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍ လုပ်ငန်း ၈၉၉ ခုကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၏ လမ်းညွှန်ချက်ဖြင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည့်ကာလအား သက်တမ်း ၁ နှစ် နေ့ရောက်သည့်နေ့စွဲ သက်တမ်း ၁ နှစ် တိုးမြှင့်ပေးကြောင်း အသိပေးကြေညာခဲ့ပါသည်။
- ၃။ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ထိခိုက်မှုများ ထပ်မံရှိနေပြီး

ပြည်တွင်းရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ငွေကြေးလည်ပတ်မှုအဆင်ပြေချောမွေ့စေရေးအတွက် ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည့်ကာလကို ချေးငွေပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ကာလဖျော့ပျောက်သည့်နေ့မှစ၍ နောက်ထပ် ၁ နှစ် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ပေးရန် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက လမ်းညွှန်ခဲ့ပါသည်။  
၄။ သို့ပါ၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရန်ပုံငွေမှ ချေးငွေရယူထားသည့် ရုပ်ရှင်၊ ဂီတ၊ သဘင်၊ စာနယ်ဇင်းနှင့် မီဒီယာကဏ္ဍ ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်း ၈၉၉ ခု အနေဖြင့် အောက်ပါအခြေအနေများဖြင့် ကိုက်ညီသူများအား ချေးငွေပြန်ဆပ်ရန်ကာလကို ချေးငွေကာလ သက်တမ်း ၂ နှစ် နေ့ရောက်သည့်နေ့မှစ၍ နောက်ထပ် ၁ နှစ် ထပ်မံတိုးမြှင့်ပေးပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်-  
(က) ပထမနှစ်အတွက် ပထမအကြိမ် အတိုးများအား ပေးဆပ်ပြီး ဖြစ်ရပါမည်၊  
(ခ) ဒုတိယနှစ်အတွက် ဒုတိယအကြိမ် အတိုးများအား ကာလပြည့်မီက ပေးဆပ်ပြီး ဖြစ်ရပါမည်၊  
(ဂ) ချေးငွေအား ရှည်ရှည်ချက်အတိုင်း ထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်း ဖြစ်ရပါမည်။  
၅။ လုပ်ငန်းကော်မတီက ခွင့်ပြုခဲ့သည့် ချေးငွေထုတ်ယူခွင့်ပြုကြောင်း အကြောင်းကြားတစ်စွဲ "ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ဖျက်ကွက်ပါက ပဥ္စဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်အရေးယူဆောင်ရွက်ခံရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း" အသိပေးဖော်ပြပါသဖြင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်မှ ချေးငွေထုတ်ယူထားသည့် ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းများအနေဖြင့် ချေးငွေအရင်းအမြစ် ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ဖျက်ကွက်ပါက ချေးငွေအသေတာဝန်ဖြစ်ပါမည်ကိုး သဘင်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ တရားကြားအရေးယူဆောင်ရွက်သည့်အခါမပါကြောင်းနှင့် သက်တမ်းတိုးမြှင့်ရန် ခွင့်ပြုထားသည့်ကာလအတွင်း အပြားတင် အပြေအကျေးဆပ်ရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ

◆ ကျားမှ

အဆိုပါ မိုင်းခွဲဖျက်ဆီးခံရမှုကြောင့် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မှ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေရေးကဏ္ဍအဖွဲ့အစည်း (၁) အဆင့်လွှတ်နားထားသည့် နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ညောင်လေးပင်ဘူတာ၌ ခေတ္တရပ်ကားခန်းဖြင့် မြန်မာစီးရထားက ခရီး

သည် ၂၀၈ ဦးအား မော်တော်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် တောင်ငူဘူတာသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မန္တလေးမှ ထွက်ခွာလာသည့် နံနက် (၁၂) အစုန်ရထားသည် ယနေ့ မွန်လုံ (၂) နာရီခွဲတွင် တောင်ငူဘူတာသို့ ရောက်ရှိခဲ့ရာ ညောင်လေးပင်မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လိုက်လံလာမည့် ခရီးသည်များအား တင်ဆောင်၍ မွန်လုံ



၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မန္တလေးဘက်သို့ အမှတ်(၁၁)အဆင့်ရထားအဖြစ် ပြန်လည်ထွက်ခွာပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ တောင်ငူဘူတာသို့ရောက်ရှိနေသည့် အမှတ်(၁၂) အစုန်ရထားနှင့် အမှတ်(၂)အစုန်ရထားတို့ဖြင့် လိုက်လံလာသည့် ခရီးသည် ၂၅၂ ဦးအား ညနေ ၄ နာရီတွင် မော်တော်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် ညောင်လေးပင်ဘူတာသို့ ပို့ဆောင်ပေးပြီး အဆိုပါဘူတာမှ ရန်ကုန်သို့ အမှတ်(၁၂)အစုန်ရထားဖြင့် ည ၈ နာရီတွင် ဆက်လက်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ခရီးသည်များအား မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ရထားပေါ်သို့ ကူးပြောင်းပို့ဆောင်ခြင်း ပြုလုပ်ရာတွင် သားအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ခရီးသည်များအတွက် သောက်ရေသန့်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများပေးစေပေးခြင်းများကို မြန်မာစီးရထားဝန်ထမ်းများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြသည်။

မြင်း၊ မြန်မာ့စီးရထားဝန်ထမ်းများကလည်း လမ်းချော်ကျသော စက်ခေါင်းနှင့် တွဲများအား မတင်၍ လမ်းပိုင်းအခြေအနေများ ပြန်လည်မှန်မပြင်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ အကြောင်းအရာများအား ကျွန်ုပ်တို့၏ အစီအစဉ်များအနေဖြင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်နေ့စွဲ ယခုအချိန်အထိ မြန်မာစီးရထားပေးစမ်းမှုများအား ရထားလမ်းနှင့် ရထားဘူတာနယ်မြေအတွင်း ဗုံးတောင်မိုင်းဖြတ်ဖျက်ဆီးခြင်းအကြိမ် ၁၃၀၊ ရထားတိုင်းများအား မိုင်းခွဲဖျက်ဆီးခြင်း ၄၆ ကြိမ်၊ ဘူတာအဆောက်အအုံနှင့် ဝန်ထမ်းနေအိမ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း ၂၂ ကြိမ် ကျူးလွန်ခဲ့ကြပြီဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် အများပြည်သူ ခရီးသွားလာမှုနှင့် ကုန်စည်ပို့ဆောင်မှု အဆင်ပြေချောမွေ့မြန်ဆန်စေရေးအတွက် ရထားလမ်းအခြေအနေအတိုင်း ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း သတင်းစဉ်

# ဂျော်ဒန်နိုင်ငံတွင် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်သုံးဦးသေဆုံးမှုနှင့်ပတ်သက်၍ တုံ့ပြန်ရန်ဆုံးဖြတ်ပြီးဟု ဘိုင်းဒင်ပြော

ဝါရှင်တန်၊ ဇန်နဝါရီ ၃၁

ဂျော်ဒန်နိုင်ငံတွင် ဒရုန်းဖြင့် တိုက်ခိုက်ခံရမှုကြောင့် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်သုံးဦး သေဆုံးခဲ့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မည်သို့တုံ့ပြန်သွားရမည်ကို ဆုံးဖြတ်ချက်ချပြီးဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်းဒင်က ပြောသည်။

ဂျော်ဒန်နိုင်ငံ အရှေ့မြောက်ပိုင်း ဆီးရီးယားနားနယ်စပ်အနီးရှိ အမေရိကန် ကင်းစခန်း တပ်ဖွဲ့တစ်ခုတွင် တိုက်ခိုက်ခံခြင်းဖြစ်သည်။ အီရန်ကျောထောက် နောက်ခံပြုထားသည့် စစ်သွေးကြွများက အဆိုပါတိုက်ခိုက်မှုကို ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်က ပြောသည်။

ယင်းသို့ တိုက်ခိုက်ခံရမှုကို မည်သို့ တုံ့ပြန်မည်နည်းဟု အိမ်ဖြူတော်တွင် သတင်း ထောက်များက မေးမြန်းရာ တုံ့ပြန်သွားရန် ဆုံးဖြတ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ဂျိုးဘိုင်းဒင်က ပြောသည်။ သို့သော်လည်း အသေစိတ်အချက် အလက်များကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့ခြင်း မရှိချေ။

ယင်းသို့တိုက်ခိုက်မှု ကျူးလွန်ခဲ့သူများကို လက်နက်ထောက်ပံ့ပေးသူတွင် တာဝန်ရှိ သည့်ဟု ဘိုင်းဒင်က ပြောသည်။ အရှေ့အလယ် ပိုင်းတွင် ပို၍ကျယ်ပြန့်သောစစ်ပွဲကို လေလွှား ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့ သည်။

အင်နီအိတ်ချီကော့



## ဂျပန်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်းရှိ ဓာတ်အားပေးစက်ရုံတွင် မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

တိုကျို၊ ဇန်နဝါရီ ၃၁

ဂျပန်နိုင်ငံအလယ်ပိုင်း အိုကီချို ခရိုင်ရှိ အရှေ့ပိုင်းအင်သုံး ဓာတ်အား ပေးစက်ရုံတွင် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်က ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားရာ မီးတောက် များနှင့် မီးနိုးလုံကြီးများ မြင်တွေ့ ရသည်ဟု ပြည်တွင်း မီဒီယာများ တွင် ဖော်ပြကြသည်။ ဒေသ

စံတော်ချိန် ညနေ ၃ နာရီလခန့်က ပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။ JERA တာဝက်ပိုင် ဓာတ်အား ပေးစက်ရုံတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် ယခုအချိန် အထိ ဒဏ်ရာရရှိသူ မရှိသေး ကြောင်း မီးဘဝင်္ဃာနှင့် အာဏာ

ပိုင်များက အတည်ပြုပြောကြား ခဲ့သည်။ အဆောက်အဦ၏ ၁၃ ထပ် မြောက်အထပ်ရှိ ဘျိုင်လာစက်ရုံ တွင် ပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ် သည့်ဟု ယူဆရကြောင်း ခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်အရာရှိများ၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကားကာ ကျွန်ုပ်တို့သတင်းအရောင်းစီတွင် ဖော်ပြ ထားသည်။

မီးဖြစ်သတ်ရော လုပ်ငန်းစဉ် များကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေ ဆဲဖြစ်သည်။ အဆိုပါပေါက်ကွဲမှု နှင့် စိတ်ာ ၃၀၀ အကွာရှိ လူများ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးသတ်အရာရှိများက ကျယ်လောင်သည့် ပေါက်ကွဲသံ ကြားကို ကြားလိုက်ရကြောင်း ထို့နောက် စက္ကန့်အနည်းငယ်ကြာ လူပျက်သို့ တုန်ခါမှုရှိကြောင်း သေသံရုပ်သံလွှင့်ဌာနသို့ ပြော သည်။



## နောက်ထပ်အမေရိကန် အက်စ် - ၁၆ တိုက်လေယာဉ်တစ်စင်း ပင်လယ်ဝါထဲသို့ ပျက်ကျ

ပြီးခဲ့သည့်ပတ်လယ်အမေရိကန် အက်စ် - ၁၆ တိုက်လေယာဉ်တစ်စင်း ပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့

ဆိုလ် ဇန်နဝါရီ ၃၁ အမေရိကန် အက်စ် - ၁၆ တိုက် လေယာဉ်တစ်စင်းသည် ကိုရီး ယားကျွန်းဆွယ် အနောက်ဘက် ပင်လယ်ဝါထဲသို့ ပျက်ကျမှု ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ နံနက်ပိုင်းက ပျံသန်းမှုပြုလုပ်နေစဉ် အရှေ့ပေါ် အခြေအနေနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့ပြီး နောက် ပျက်ကျခြင်းဖြစ်ကြောင်း တောင်ကိုရီးယားရှိ အမေရိကန် တပ်ဖွဲ့များက ပြောသည်။ အဆိုပါ တိုက်လေယာဉ်မှာ တောင်ကိုရီး ယားနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းရှိ ခွန်ဆန်း လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းမှ ပိုင်ဆိုင် သည့် တိုက်လေယာဉ်ဖြစ်ကြောင်း အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များက ဆက် ပြောသည်။

မတော်တဆ ဖြစ်ပွားရသည့် အကြောင်းရင်းကို စုံစမ်းစစ်ဆေး နေကြောင်း သိရသည်။ ပြီးခဲ့သည့် နှစ် မေလကလည်း အမေရိကန် အက်စ် - ၁၆ တိုက်လေယာဉ် နောက် ခုနှစ်လခန့်အကြာ

တွင် နောက်ထပ် အမေရိကန် အက်စ် - ၁၆ တိုက်လေယာဉ် ပင်လယ်ဝါထဲသို့ ပျက်ကျခြင်း ဖြစ်သည်။ အင်နီအိတ်ချီကော့

အမေရိကန် အက်စ် - ၁၆ တိုက်လေယာဉ် တစ်စင်း ဆိုလ်ပျို့၏ တောင်ဘက် ပြန့်တက်မြို့ရှိ လယ်ယာမြေသို့ ပျက်ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ယင်းပျက်ကျမှု ဖြစ်ပွားပြီး နောက် ခုနှစ်လခန့်အကြာ

ထို့အပြင် ဘေးအန္တရာယ် ကင်းစွာ ခုန်ထွက်နိုင်ခဲ့သည့် လေယာဉ်များကို ကယ်တင်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း အမေရိကန်စစ်ဘက်က



တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ ခွန်ဆန်းလေတပ်အခြေစိုက်စခန်းမှ အက်စ် - ၁၆ တိုက်လေယာဉ်တစ်စင်း ပျံတက်မှုကို ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်က တွေ့ရစေခဲ့။

## ဂါဇာဒေသအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးအတွက် ဟားမားစီဂျီစာလှယ်အဖွဲ့ အီဂျစ်သို့သွားမည်

ဂါဇာ၊ ဇန်နဝါရီ ၃၁

ဂါဇာကမ်းခြေဒေသတွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးအတွက် မူဘောင် များဆွေးနွေးရန် ဟားမားစီ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် အီဂျစ်သို့သွားရောက်မည်ဖြစ်သည်ဟု ပါလက်စတိုင်းသတင်း အရင်းမြစ်အရ သိရသည်။

အဆိုပါကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အီဂျစ်နိုင်ငံ ကိုင်ရိုမြို့တွင် အီဂျစ် နိုင်ငံ၏ အထွေထွေထောက်လှမ်းရေးဌာန အကြီးအကဲ အဘတ်စ် ကာမေးလ်နှင့် တွေ့ဆုံမဟုတ်ဟု သိရသည်။ ဂါဇာဒေသအပစ်အခတ်ရပ်စဲ ရေးအတွက် မူဘောင်များချမှတ်ပေးသည့် ပါရီဆွေးနွေးပွဲရလဒ်များကို အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲတွင် ဆွေးနွေးသွားမည်ဟု သိရသည်။ ပြီးခဲ့သည့် တနင်္ဂနွေနေ့က ပြင်သစ်နိုင်ငံ မြို့တော်ပါရီတွင်ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဆွေးနွေး ပွဲတွင် အမေရိကန်၊ အစ္စရေး၊ ကာတာနှင့် အီဂျစ်နိုင်ငံတို့မှ အစိုးရအရာရှိ ကြီးများနှင့် ထောက်လှမ်းရေးအကြီးအကဲများ တက်ရောက်ကြသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာက အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးအတွက် ကြိုးပမ်းနေ ကြသော်လည်း အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုက ဂါဇာ ဒေသရှိ ၎င်းတို့တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ရုပ်သိမ်းခြင်းနှင့် ပါလက်စတိုင်း အကျဉ်းသားများကို ပြန်လွှတ်ပေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်မည်ဟုတပ်ဟု ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ပြောကြားသည်။ ဆင်ဟွာ



မျက်စိအစခမ်းသစ်စစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်စဉ်။

## တန်ဇမ်နီးယားနိုင်ငံ ဇန်နီဘာဒေသတွင် လူပေါင်း ၄၀၀၀ ကျော် မျက်စိနီရောဂါကူးစက်မှုဖြစ်

ဇန်နီဘာ၊ ဇန်နဝါရီ ၃၁

လွန်ခဲ့သည့် ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ကာ တန်ဇမ်နီးယားနိုင်ငံ ဇန်နီဘာ ဒေသတွင် လူပေါင်း ၄၅၀၀ ဦး မျက်စိနီ ရောဂါကူးစက်ခံရမှုဖြစ်ပွား ကြောင်း အရှေ့တစ်ဦးက ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် ပြောသည်။ သွေးကြောများ ရောင်ရမ်းခြင်း သို့မဟုတ် ကျယ်လာခြင်းများ ကြောင့် မျက်စိနီခြင်းရောဂါကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး တန်ဇမ်နီးယား ပြည်မကြီး၊ ဆိုးသွားများကြောင့် ဇန်နီဘာတွင် ကူးစက်ပျံ့နှံ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ဇန်နီဘာကျန်းမာရေး ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဟာဆန် ခါစစ် ဟာဆစ်ဒ်က ပြောသည်။

ထို့အပြင် တိုင်းရင်းသေဝါးများဖြင့် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ကုသခြင်း မြေလုပ်ကြံရန် ၎င်းက ရောဂါခံစားနေရသူများကို တိုက်တွန်းထား သည်။ ကနဦးစုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများတွင် နိုင်ငံအတွင်း လူပေါင်းများစွာ ရောဂါကူးစက်သောကြောင့် တွေ့ရသည့်အတွက် တန်ဇမ်နီးယား ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်များက ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး သတိပေးချက်တစ်ခုကို ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ



### မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေးဆောင်ပုဒ်များ ဖိတ်ခေါ်ခြင်း

မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုင်ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့မှ ကြီးမှူးကျင်းပမည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးအလှည့်မုန်နှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ် ဝတ္ထုတို၊ ဆောင်းပါး၊ ကဗျာ၊ တေးသီချင်း၊ ဓာတ်ပုံ၊ ကွန်ပျူတာပုံစံတေး၊ ပန်းချီ ကာတွန်းပုံစံတေး၊ ကွန်ပျူတာပုံစံချီ စိတ်ခေါ် ပြိုင်ပွဲများတွင် ခေါင်းဆောင်အဖြစ် အဖွဲ့ဝင်ပြုရန်အတွက် မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေးဆောင်ပုဒ် ၅ ခု ရွေးချယ်မည်ဖြစ်ပါ၍ အောက်ပါ သတ်မှတ်ချက်များအတိုင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

- (က) တစ်ဦးလျှင် ဆောင်ပုဒ် ၂ ခု ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ပါသည်။
- (ခ) ဆောင်ပုဒ် ၁ ခု ချင်းစီအား မြန်မာ - အင်္ဂလိပ် နှစ်ဘာသာဖြင့် ယှဉ်ပြိုင်ရမည်။
- (ဂ) မြန်မာဘာသာအတွက် Font size - 13, Pyidaungsu Font ဖြင့်လည်းကောင်း၊ အင်္ဂလိပ်ဘာသာအတွက် Font size- 13, Pyidaungsu Font ဖြင့်လည်းကောင်း ယှဉ်ပြိုင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။
- (ဃ) ပြိုင်ပွဲဝင် ဆောင်ပုဒ်များအား ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၆ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား ပေးပို့ယှဉ်ပြိုင်ရမည်။
- (င) ဆောင်ပုဒ်များကို Fax ၀၆၇၃ - ၄၀၁၇၀၈ နှင့် Email - cdcad.mm@gmail.com သို့ ပေးပို့ရမည်။
- (စ) ဆောင်ပုဒ်ယှဉ်ပြိုင်သူများ၏ ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်းနံပါတ်နှင့် အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ ပြည်စုံစာပို့ရမည်။ မှတ်ချက်။ မူးယစ်ဆေးဝါးပပျောက်ရေးကို အမျိုးသားရေးတော်ဝင်အဖြစ်ခံယူပြီး ပြည်သူ့အလင်းစာ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ကြပါမည်။

### ပုလ္လင်းကျွန်းမြို့နယ် ဆားကုန်ဘုတ်ရွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးတင်ရှို့နေပြီး စားနပ်ရိက္ခာများ လူမှုနေကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို လူမှုကွန်ရက်တွင် မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁ - ဖြစ်စဉ်အမှန်မှာ နယ်မြေ ရခိုင်ပြည်နယ် ပုလ္လင်းကျွန်းမြို့နယ် တောင်ဘက်အစွန်းဆုံးရှိ ဆားကုန် ဘုတ်ကျေးရွာအား လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် ကျေးရွာအတွင်း ဝင်ရောက် ကင် နေအိမ်များ စီးရှို့နေပြီး ကျေးရွာရှိ စားနပ်ရိက္ခာများ သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို တရားမဝင်ပြည်ပျံ့နှံ့စိစီးစာ၊ Hhit Thit က မဟုတ်မမှန်ရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူ များသည် ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်နှင့် လူမှုရေးဘဝကို ဖျက်စီးစေရန် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ ယခုဖြစ်စဉ်တွင်လည်း ၎င်းတို့၏ အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များကို ဖုံးကွယ်ရန်နှင့် တပ်မတော်အပေါ် ဒေသပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲမှားစေရန်အတွက် တရားမဝင်ပြည်ပျံ့နှံ့စိစီးစာများမှာဆိုင်လူမှုကွန်ရက် စာမျက်နှာများတွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို ရည်ရွယ်ချက်



ရိုက် ရေးသားဖြန့်ဝေနေခြင်းသာ ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

### ပလက်ဝါမြို့ရှိ ဟမ်းကျေးရွာကို တပ်မတော်က ဒုတိယအကြိမ် ပုံးကြဲတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အရပ်သား ခုခံဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁ - ချင်းပြည်နယ် ပလက်ဝါမြို့နယ် ဟမ်းကျေးရွာတွင် ဇန်နဝါရီ ၂၉ ရက်က တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်းမရှိဘဲ တပ်မတော်က လေကြောင်းမှ ပုံးကြဲ တိုက်ခိုက်ခြင်းကြောင့် အရပ်သားပြည်သူ ခုခံဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး လူနေအိမ်အများအပြား ထိခိုက် ဖျက်စီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို လူမှုကွန်ရက်တွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည်ကို ဝမ်းနည်းဖွယ်တွေ့ရှိရသည်။ အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မြေပြင်သတင်းပေးပို့ချက်များနှင့် ပလက်ဝါမြို့နယ်မှ လုံခြုံရေး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြားချက်များအရ ၎င်းရက်နေ့တွင် ပလက်ဝါမြို့နယ်အတွင်း လေကြောင်းအကြမ်းဖက်မှုကြောင့် တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော် ကာကွယ်ရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့်

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁ - ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များမှာ ဟာအေးမြေ တွင် ၁ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ နှစ်စခန်းမြို့ (ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း) နှင့် ယဟင်းမြို့တွင် ၃ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်၊ မိုးဒီးယန်းမြို့ တွင် ၄ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်နှင့် ကျောက်ခဲမြို့တွင် ၅ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်ကို ဖြစ်ကြသည်။

### ရန်ကင်းမြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁-၂၀၂၄

ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများ		ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ	
Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကင်းမြို့	မန္တလေးမြို့	ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများ
92 Ron	၂၅၇၉	၂၆၆၄	၉၂၅
95 Ron	၂၇၁၀	၂၈၀၅	၉၅၀
HSD (500 ppm)	၂၃၃၄	၂၄၁၀	၉၂၀
HSD (50 ppm)	၂၃၉၀	၂၄၇၀	၉၂၅
HSD (10 ppm)	၂၄၁၃	၂၄၉၀	၉၃၀

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက် (၁)

- (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
- (၂) သုံးစွဲသူ စီဘဲပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်ဗော်၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ ပြန်စိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးဆောင်ရွက်ပါသည်။

၀၆၇- ၄၀၁၇၁၃၊ ၀၉-၂၅၆၂၅၄၅၅၇၇၊ ၀၆၇- ၄၀၁၂၀၅၊ ၀၉-၇၇၅၂၅၄၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသုံးဆောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ကမ္ဘာ့ရေဝပ်ဒေသများနေ့ အကြိုဂုဏ်ပြုဆောင်းပါး

# လူသားတို့ ကျန်းမာပျော်ရွှင်ဖို့ ရေဝပ်ဒေသများထိန်းသိမ်းဖို့

သစ်တောဓောင်

ကမ္ဘာ့ရေဝပ်ဒေသများနေ့ "ရေဝပ်ဒေသများ ကွန်ဗင်းရှင်း (Convention on Wetlands)" ကို ၁၉၇၁ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်နေ့တွင် အီရန်နိုင်ငံ ရမ်ဆာမြို့ (Ramsar) ၌ ဖွဲ့စည်းခဲ့သဖြင့် နှစ်စဉ် ဖေဖော်ဝါရီလ ၂ ရက်နေ့သည် အစိုးရအချင်းချင်း သဘောတူစာချုပ်ဖြစ်သည့် Wetlands Convention (Ramsar Convention) ၏ နှစ်ပတ်လည်နေ့ဖြစ်သကဲ့သို့ ကမ္ဘာ့ ရေဝပ်ဒေသများနေ့ (World Wetlands Day) လည်း ဖြစ်ပါသည်။

စရိယာများ စသည့်နေရာများ ပါဝင်ပါသည်။ ရေဝပ်ဒေသများသည် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ချင်းစီအတွက်သာမက ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာ့စတုဂံနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး၊ ဂေဟစနစ်တည်ငြိမ်ရေး အတွက်လည်း အထူးအရေးပါလျက် ရှိပါသည်။ ရေဝပ်ဒေသများ၏ လူသား

အရေးပါသော ဂေဟစနစ်ဖြစ်ပါသည်။ ရေဝပ်ဒေသများသည် လူသားများ လူမှု စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့ ကျန်းမာပျော်ရွှင် စေရန်နှင့် ရာသီဥတု သာယာမျှတစေရန် အတွက် အောက်ဖော်ပြပါ အဓိက ကျသည့် ဂေဟစနစ်ဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှု များကို ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပါသည်။



အင်းတော်ကြီးတောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဘေးမှတောအတွင်း လာရောက်ကျက်စားနေသော ဆောင်းခိုငှက်များကို တွေ့ရပုံ။

လ သဘူ ရက်နေ့တွင် ရမ်ဆာရေဝပ်ဒေသ ကွန်ဗင်းရှင်းအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံ အဖြစ် စတင်ပါဝင်ခဲ့ပါသည်။ ယနေ့ အချိန်အထိ ရေဝပ်ဒေသများကွန်ဗင်းရှင်း အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံပေါင်း ၁၇၂ နိုင်ငံ ရှိပြီး နိုင်ငံတကာအဆင့် အရေးပါသော ရေဝပ်ဒေသပေါင်း ၂၇၀၃ ခု စုစုပေါင်းစရိယာ ၂၇၅၁၈၆၄၃ ဟက်တာကို သတ်မှတ် ထိန်းသိမ်းထားလျက်ရှိပါသည်။ "ရမ်ဆာ (Ramsar) ရေဝပ်ဒေသများ" ဟုလည်း ခေါ်ဆိုပါသည်။

ရေဝပ်ဒေသများဆိုသည်မှာ ဒီဂရေကျ ချိန်တွင် ရေအနက် မြောက်စီတာထက် ပိုမနက်သည့် အရွယ်အစားရှိသော အပင် ရေခဲသေ သို့မဟုတ်စီးဆင်းနေသော ရေချို၊ ရေငန်၊ ဆားငန်ရေများရှိသော ယာယီ သို့မဟုတ် အမြဲတမ်းရှိနေသော သဘာဝ သို့မဟုတ် လူတို့ပြုလုပ်မှုတို့ကို တားဆီးသည့် ခြေခံအဆွေးမြေ၊ စိန်မြေ နှင့် ရေငြိမ်ရိယာများကို ခေါ်ဆိုပါသည်။ ရေဝပ်ဒေသများကို ပင်လယ်ကမ်းခြေ ရေဝပ်ဒေသများ၊ လူတို့ပြုလုပ်မှုတို့ တားဆီးသော ရေဝပ်ဒေသများနှင့် လုပ်ရုံများများကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကွင်းပ ဆောင်ရွက်ကြပါသည်။ ယခုနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့ရေဝပ်ဒေသများနေ့ ဖွဲ့တည်ချက် ဆောင်ပုဒ်မှာ "လူသားတို့ကျန်းမာ ပျော်ရွှင်ဖို့ ရေဝပ်ဒေသများ ထိန်းသိမ်းဖို့" (Wetlands and Human Wellbeing) ဖြစ်ပါသည်။

များအပေါ် အကျိုးပြုမှုများကို သိမြင် နိုးကြားလာစေရန်နှင့် ရေဝပ်ဒေသများ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ခြင်း၊ စီမံအုပ်ချုပ် ခြင်းနှင့် အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုခြင်း (Wise Use) လုပ်ငန်းများတွင် ပူးပေါင်းပါဝင်မှု အားကောင်းလာစေရန် ရည်ရွယ်ပြီး ကမ္ဘာ့ရေဝပ်ဒေသများနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားများ၊ အပူပညာရေးပေး လုပ်ရုံများများကို ကမ္ဘာတစ်ဝန်း ကွင်းပ ဆောင်ရွက်ကြပါသည်။ ယခုနှစ်အတွက် ကမ္ဘာ့ရေဝပ်ဒေသများနေ့ ဖွဲ့တည်ချက် ဆောင်ပုဒ်မှာ "လူသားတို့ကျန်းမာ ပျော်ရွှင်ဖို့ ရေဝပ်ဒေသများ ထိန်းသိမ်းဖို့" (Wetlands and Human Wellbeing) ဖြစ်ပါသည်။

- ✦ သို့လောင်းလှမှုပွားပြား ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှု လျော့ချနိုင်ခြင်း။
- ✦ ရေကြီးခြင်း၊ ရေလျှံခြင်း စသည့် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်များမှ ကာကွယ်ပေးခြင်း။
- ✦ ရေချိုများ ပိုပေးခြင်းနှင့် ရေထု ညစ်ညမ်းမှုများကို သန့်စင်ပေးခြင်း။
- ✦ ငါး၊ ပုစွန်၊ ကကန်၊ စသည်တို့ထက် ပစ္စည်းများ စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန် များနှင့် တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးစသည့် လုပ်ငန်းများအတွက် အထောက်အပံ့ ပြုပြီး စားရေရရှိစေရန် ပိုပေးခြင်း။
- ✦ ဝန်သုံးလုပ်ငန်းနှင့်သယံဇာတအရောင်း ရေလုပ်ငန်းများအတွက် အရေးပါ ခြင်း။
- ✦ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် အလုပ် အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးပေး နိုင်ပြီး လူမှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေ ခြင်း စသည့်အကျိုးကျေးဇူးများစွာကို

ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေဝပ်ဒေသများ မြှင့်တင်နိုင်သည့် သဘာဝသယံဇာတပေါကြွယ်ဝသကဲ့သို့ ရေဝပ်ဒေသ ဂေဟစနစ်အပါအဝင် မဟက်ပြားသော ဂေဟစနစ်အမျိုးမျိုးကိုလည်း ပိုင်ဆိုင်ထား ပါသည်။ သစ်တောသယံဇာတများနှင့် အတူ အလွန်အရေးပါသော ရေဝပ်ဒေသ များကို နှောင့်တင်နိုင် ချင်းတွင်းမြစ်ဝှမ်း ဒေသများတွင် ၈၅ ခု၊ သံလွင်မြစ်ဝှမ်း ဒေသတွင် ၆၃၀ ကျော်၊ စစ်တောင်းမြစ်ဝှမ်း ဒေသတွင် ၆၁၅ ကျော်၊ ရေခဲနှင့် ရေခဲမဲ့ဒေသ တွင် သုံးခု စုစုပေါင်း ၉၅ ခုကို ဖော်ထုတ် မှတ်တမ်းတင် ထားရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာ့ရေဝပ်ဒေသများကို ကမ္ဘာ့ အဆင့် အရေးပါသော ရမ်ဆာရေဝပ် ဒေသ (Ramsar Site)များအဖြစ်လည်း အသိအမှတ်ပြု သတ်မှတ်ခြင်းဆဲထား ခဲ့ရာ နိုင်ငံတကာ အသိအမှတ်ပြု ဆောင်းခိုငှက်များစွာ လာရောက်သွားနိုင် ပြသလာ (၆၈၈၉၂ ဧက) ကျော်ရှိ ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် မိုးယွန်းကြီးအင်း (မိုးယွန်းမြစ်တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဘေးမှ တော)၊ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် အင်းတော်ကြီး (ရေဝပ်ဒေသ စုစုပေါင်းဧရိယာ ၅၅၈၆၅၇ ဧက)၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် မိန်းမလှ ကျွန်း (မိန်းမလှကျွန်း တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် ဘေးမှတော) နှင့် ၂၀၂၁ ပြည့်နှစ်တွင် ဒေသ ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် အင်းလေးကန် (အင်းလေးကန် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် ဘေးမှတော) နှင့် ၂၀၂၁ ပြည့်နှစ်တွင် သဲပျံကျွန်း (မေးမြစ်ဝှမ်းဒေသ စသည့် ဖြင့် ရမ်ဆာရေဝပ်ဒေသ ခြောက်ခုခုကို သတ်မှတ်ပေးပြီဖြစ်ပါသည်။

စီတူမိထူးခြားသည့် ဒေသအတွင်း ၌ သဘာဝအတိုင်းတွေ့ရသည့် သို့မဟုတ် သဘာဝနီးပါးရှိနေသည့် ထူးခြားရှားပါး သည့် ရေဝပ်ဒေသဖြစ်ခြင်း၊ ထူးခြားသော စီတူမိဒေသ၏ စီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများကို ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် အပင်နှင့် တိရစ္ဆာန် မျိုးစိတ်များကို ထောက်ပံ့ပေးသည့် ရေဝပ်ဒေသဖြစ်ခြင်း၊ အပင်နှင့် တိရစ္ဆာန် မျိုးစိတ်များ၏ အသက်ရှင်နေထိုင်မှု အကောင်းဆုံးအခြေအနေကို ပေးနိုင် သော ခိုင်ခံ့ခွင့်ပေးနိုင်သော ရေဝပ်ဒေသ ဖြစ်ခြင်း၊ ရေပျော်ငှက်ပေါင်း ၂၀၀၀၀ နှင့် အထက် ပုံမှန်ကျက်စားနိုင်သော ရေဝပ် ဒေသဖြစ်ခြင်းအပါအဝင် စံသတ်မှတ် ချက်ကုံးချက်အနက် အနည်းဆုံးတစ်ချက် နှင့် ကိုက်ညီခြင်းတို့ကြောင့် နိုင်ငံ တကာအသိအမှတ်ပြု ရမ်ဆာရေဝပ် ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်ခံရခြင်းဖြစ်ပါ သည်။

ရေဝပ်ဒေသများ၊ ဂုဏ်ပုံသန့်ရာ လမ်းကြောင်းများနှင့် ဆောင်းခိုငှက်များ ရေဝပ်ဒေသများသည် သားငှက် တိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်များ၊ စီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများ၊ ဒေသမျိုးရင်း ငှက်မျိုးစိတ်မျိုးမျိုး၏ ရေဝပ်ဒေသများဖြစ်ရုံသာမက မိုင် တောင်ချီတောင်ဝေးသည့် ကမ္ဘာအနှံ့အပြားပိုင်း ဒေသများက လာရောက်ကြသည့် ဆောင်းခိုငှက်များအားလည်း မှီခိုရာ တည်းခိုရာ နားနေရာ ဂေဟစနစ်လည်း ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် နိုင်ငံ အဆင့်နှင့် ကမ္ဘာအဆင့် ထူးခြားသည့် ရေဝပ်ဒေသများကို ပံ့ပိုးပေးသည့်နေရာ အများအပြားကို ပိုင်ဆိုင်ထားပြီး အရှေ့ အာရှ-ဩစတြေးလျ ဂုဏ်ပုံသန့်ရာ လမ်းကြောင်း (East Asian-Australian Flyway) နှင့် ဗဟိုအာရှဒေသ ဂုဏ်ပုံ သန့်ရာလမ်းကြောင်း (Central Asian Flyway) တွင် ကျရောက်သဖြင့် ဆောင်းခိုငှက်များစွာ လာရောက်သွားနိုင် ကြသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါသည်။

“စီတူမိထူးခြားသည့် ဒေသအတွင်း၌ သဘာဝအတိုင်းတွေ့ရသည့် သို့မဟုတ် သဘာဝနီးပါးရှိနေသည့် ထူးခြားရှားပါးသည့် ရေဝပ်ဒေသဖြစ်ခြင်း၊ ထူးခြားသော စီတူမိဒေသ၏ စီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲများကို ထိန်းသိမ်းရန်အတွက် အပင်နှင့် တိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်များကို ထောက်ပံ့ပေးသည့် ရေဝပ်ဒေသဖြစ်ခြင်း၊ အပင် နှင့် တိရစ္ဆာန်မျိုးစိတ်များ၏ အသက်ရှင်နေထိုင်မှု ၌ အကောင်းဆုံးအခြေအနေကို ပေးနိုင်သော ခိုင်ခံ့ခွင့်ပေး နိုင်သော ရေဝပ်ဒေသဖြစ်ခြင်း၊ ရေပျော်ငှက်ပေါင်း ၂၀၀၀၀ နှင့်အထက် ပုံမှန်ကျက်စားနိုင်သော ရေဝပ် ဒေသဖြစ်ခြင်းအပါအဝင် စံသတ်မှတ်ချက် ကိုးချက်အနက် အနည်းဆုံးတစ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီခြင်းတို့ကြောင့် နိုင်ငံတကာအသိအမှတ်ပြု ရမ်ဆာရေဝပ်ဒေသအဖြစ် သတ်မှတ်ခံရခြင်းဖြစ်ပါသည်။”



မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ချောင်းဆုံမြို့နယ်ရှိ ဆောင်းသီးနှံစိုက်တောင်သူများကို ရွက်ဖျန်းမြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ချောင်းဆုံ ဇန်နဝါရီ ၃၁

ချောင်းဆုံမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည့် တောင်သူများ ဆောင်းသီးနှံများ ပိုမိုတိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်နှင့် စိုက်ပျိုးထားသည့် သီးနှံများ အောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းစေ ရန်အတွက် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က မွန်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်းနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး များ၊ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကမာမေး ကျေးရွာနှင့် ကော့မုပုန်ကျေးရွာများရှိ ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးထားသည့် တောင်သူများထံ တွင်းဆင်း၍ တွေ့ဆုံပွဲပြုလုပ်သည်။

မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ကမာမေးကျေးရွာနှင့် ကော့မုပုန်ကျေးရွာတို့ရှိ ဆောင်းသီးနှံစိုက်တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲပြု ဖြန့်ချိပေးအပ်ခဲ့ပြီး နှစ်ပေါင်းစဉ် ဆောင်းသီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု ကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များက ဆောင်းသီးနှံ တိုးချဲ့ စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အတွက် တောင်သူများတင်ပြဆွေးနွေး သည့် လိုအပ်ချက်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးခြင်း နှင့် တောင်သူများအား ရွက်ဖျန်းမြေဩဇာများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ချောင်းဆုံမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံ နေကြာစက ၃၃၇၀၊ မြေပုံ ၉၅၇ နှစ်၊ ၁၁ စက စိုက်ပျိုးရန် လျာထားပြီး ဒေသခံ တောင်သူများ သတ်မှတ်စကထက် ကျော်လွန်စွာ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၃ ခုနှစ် နှိုင်းဘာဝတ်ယပတ်ကစတင်ပြီး မျိုးကောင်း မျိုးသန့် မျိုးစေ့များ ပြန့်ဝေပေးခြင်း၊ ဓာတ်မြေဩဇာ စိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၃ သည့် အထောက်အပံ့များ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

(မြန်/ဆက်)



ကျေးတိုင်းဒေသကြီး စင်းလှ မြို့နယ်၌ ပြည်သူများအား စီးအေးအေးရေရယူပေးရန် အသိပညာပေး နှိုးဆော်မှု များကို မြို့နယ်စီးသတ်ဦးစီးဌာန မှ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က မြို့နယ် အတွင်းရှိ ရပ်ကွက်များတွင်း သို့ လှည့်လည်၍ အသိပေး နှိုးဆော်ဆောင်ရွက်ခဲ့။

ဇေအ (အထက်ပင်းလှ)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဒုတိယစီးသတ်ဦးစီး ဖူး ဦးလှိုင်တို့က ဝန်ကြီးချုပ် များက နေအိမ်များ စီးဝေး လုံခြုံရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ပဲခူးမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များ အတွင်း တွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ခဲ့။

ခရိုင် (မြန်/ဆက်)

စာမျက်နှာ ၁၁ မှ

အဆိုပါစေ့များသည် လုံခြုံစိတ်ချ ရပြီး အစားအစာများပေးသော ရေပင် ဒေသများဖြစ်သောကြောင့် ဌာနဒေသ မျိုးရင်းငှက်မျိုးစိတ်များ ပေါ်ကြွယ်ဝ သက်သို့ ကမ္ဘာအနှံ့အပြားဒေသများမှ လာရောက်ကြသော ဆောင်းခိုက် များစွာ လာရောက်နေခြင်းကြောင့်ကို လည်း တွေ့နိုင်ပါသည်။ ရေညှောင် နှစ်သီးပိုင်းငှက် (Spoon-billed Sandpiper) နှင့် ဝှံ့ချပ်ခေါင်းစိမ်း (Baer's Pochard)၊ ရှည်လှံခေါင်းစိမ်း (Spotted Greenish)၊ နေ့စွန်း (Great Knot-EN) နှင့် မြစ်တောင် စိုက်မည်း (Black-bellied Tern) ကဲ့သို့ ရွှေပြားဒေသခိုက်ဒေသ ရေပျော်ငှက် မျိုးစိတ်များစွာအတွက် ဆောင်းခိုက်သည့် ရာသီတွင် နိုင်ငံတကာအဆင့် သာမန် အကျင့်ကို ကိုက်ညီသည့်အရေပါပေသော နေရာများ (Staging Sites) နှင့် ရပ်နား နေရာများ (Stopover Sites) ဖြစ်ပါ သည်။

သစ်တောဦးစီးဌာန၏ နှစ်စဉ် ငှက်စာရင်း ကောက်ယူမှုများအရ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အင်းတော်ကြီး တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် ဒေသမှတော့ ရေပင်ဆိုင်ရာ ငှက်မျိုးစိတ် ၁၂၀ နှင့် ကောင်ရေ ၂၄၆၅၇ ကောင်၊ မိုးယုန်ကြီးအင်း တောရိုင်း တိရစ္ဆာန် ဒေသမှတော့ ရေပင်ဆိုင်ရာ ငှက်မျိုးစိတ် ၁၃၅ မျိုးနှင့် ကောင်ရေ ၃၀၁၃ ကောင်၊ အင်းလတာက တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဒေသမှတော့ ရေပင်ဆိုင်ရာ ငှက်မျိုးစိတ် ၁၈၅ မျိုးနှင့် ကောင်ရေ ၁၆၇၄ ကောင်နှင့် စိန်မိ

လူကျား တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်ဒေသမှတော့ ရေပင်ဆိုင်ရာ ငှက်မျိုးစိတ်ပေါင်း ၁၁၁ မျိုး ကောင်ရေ ၁၀၅၅၉ ကောင်တို့ နေထိုင်ကျက်စားကြောင်း တွေ့ရှိရပါ သည်။

ရေညှောင် နှုတ်သီးကောက် (Curlie Sandpiper)၊ နေ့စွန်း (Red Knot)၊ ပျံဖြူ နှားမည်း (Asian Dowitcher)၊ ကွလား ကောက် (Eurasian Curlew)၊ နှုတ်သီးရှည် ပြောင်း (Black-tailed Godwit)၊ ရေညှောင်နှုတ်သီးပိုင်း (Spoon-billed Sandpiper)၊ မြေစိမ်းခြောက် (Spotted Greenish)၊ ဝှံ့ချပ်ခေါင်းစိမ်း (Baer's Pochard)၊ ငှက်ကြီးကွဲဝပ် (Greater Adjutant)၊ မြစ်တောင်စိုက်မည်း (Black-bellied Tern)၊ ရေပင် (Masked Finfoot) အစရှိသည့် ငှက်မျိုးစိတ် များ ပါဝင်ခြင်း ရေပင်ဆိုင်ရာ များ ပါဝင်ခြင်း ရေပင်ဆိုင်ရာ များ ပါဝင်ခြင်း၊ ရေအရည်ပေး ကျားခင်းခြင်း၊ ငါးအလွန်အကျွံခင်းခြင်း၊ ငြင်းပျိုးစိတ်များ ကျူးကျော်ဝင်ရောက် ခြင်း၊ ရေပင် အင်အား လောစစ်စစ် ရေညှင်တည်တံ့မှုကို ထိခိုက်နိုင်ခြေ ရှိသည့် ရေညှင်တည်တံ့မှုမရှိနိုင်သော ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း အစရှိသည့် မြစ်ခြောက်မှုများနှင့် ရေပင် ငြှင်မြော့လျက်ရှိပါသည်။

ရေပင်ဆိုင်ရာ များ ရေကိုအလွန်အကျွံ ထုတ်ယူ၍ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ရေကန်ကွင်းစိုက်ပျိုးခြင်း များ ဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ရွှေနှင့် ဓာတ်သတ္တု အမျိုးမျိုး တူးဖော်ထုတ်လုပ်ခြင်း။

ကမ်းရိုးတန်းဒေသများတွင် ဒီရေတာ များ ပြန့်နှံ့တီးခြင်း စသည်တို့သည် မြစ်၊ ချောင်းများ၊ အင်းအိုင်များအပါအဝင် ရေပင်ဆိုင်ရာများအတွင်းသို့ ရေစီးဆင်းမှု နှင့် ရေပင်ဒေသ၏ ရေလျှင်မြင့်မြင် ဝေဟနများကိုပြောင်းလဲစေပြီး ပိုမိုလျက် ရှိသော ရေပင်ဆိုင်ရာများကို ထိခိုက် ပျက်စီးစေပြီး ရေပင်ဒေသများက ပိုမို ပေးသော ဝန်ဆောင်မှုများကို ဆုံးရှုံးစေ ပါသည်။

အဆိုပါ ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းနိုင် ရန်အတွက် သစ်တောနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန သစ်တောဦးစီးဌာနသည် “အမျိုးသား ရေပင်ဆိုင်ရာအဖွဲ့ ၁၃ မဟာမျိုးပွား လုပ်ငန်းများ” ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ လတွင် စတင်ရေးဆွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ရေပင်ဆိုင် ရာများကွယ်ခြင်း အကျိုးရှိစွာအသုံးပြု ခြင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံခန့်ခွဲမှုများတွင် ရေပင်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများကို ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပြည်သူများ ပူးပေါင်း ပါဝင်လှည့်လည်ခြင်း သဖြင့် မြန်ကြားမှုအဖွဲ့ ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဒေသနှင့် နိုင်ငံတကာ ရေပင်ဆိုင်ရာအဖွဲ့များတွင် ပါဝင်ခြင်း ပါဝင်လှည့်လည်ခြင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များကို ကျွမ်းကျင်စွာ သင်ကြားပေးခြင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များအား ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် ဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီ (National Wetland Committee) ကို လည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ်က စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး အထက်ပင်းဒေသများအတွက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

ရေပင်ဆိုင်ရာ ထိန်းသိမ်းရေး အဖွဲ့ဝင်များသည် သစ်တော စတင်ဖွဲ့စည်းခြင်း၊ အဖွဲ့ဝင်များအား ဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့်ကော်မတီ (National Wetland Committee) ကို လည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ်က စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး အထက်ပင်းဒေသများအတွက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

လူသားတို့ ကျန်းမာပျော်ရွှင်မှု၊ ရေပင်ဆိုင်ရာများ ထိန်းသိမ်းမှု၊ ရေပင်ဆိုင်ရာများသည် ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းဌာနမှ မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဒုတိယစီးသတ်ဦးစီး ဖူး ဦးလှိုင်တို့က ဝန်ကြီးချုပ် များက နေအိမ်များ စီးဝေး လုံခြုံရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ပဲခူးမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များ အတွင်း တွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ခဲ့။

ရေပင်ဆိုင်ရာများသည် ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းဌာနမှ မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဒုတိယစီးသတ်ဦးစီး ဖူး ဦးလှိုင်တို့က ဝန်ကြီးချုပ် များက နေအိမ်များ စီးဝေး လုံခြုံရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ပဲခူးမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များ အတွင်း တွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ခဲ့။

ရေပင်ဆိုင်ရာများသည် ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းဌာနမှ မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဒုတိယစီးသတ်ဦးစီး ဖူး ဦးလှိုင်တို့က ဝန်ကြီးချုပ် များက နေအိမ်များ စီးဝေး လုံခြုံရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ပဲခူးမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များ အတွင်း တွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ခဲ့။

ရေပင်ဆိုင်ရာများသည် ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းဌာနမှ မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဒုတိယစီးသတ်ဦးစီး ဖူး ဦးလှိုင်တို့က ဝန်ကြီးချုပ် များက နေအိမ်များ စီးဝေး လုံခြုံရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ပဲခူးမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များ အတွင်း တွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ခဲ့။

ရေပင်ဆိုင်ရာများသည် ပတ်ဝန်းကျင် ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းဌာနမှ မြို့နယ် စီးသတ်ဦးစီးဌာန မြို့နယ် တာဝန်ခံ ဒုတိယစီးသတ်ဦးစီး ဖူး ဦးလှိုင်တို့က ဝန်ကြီးချုပ် များက နေအိမ်များ စီးဝေး လုံခြုံရေးအတွက် ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က ပဲခူးမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်များ အတွင်း တွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ခဲ့။

- အင်တာနက်ပေါ်တွင် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ လွှင့်တင်ခြင်း၊ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုနှင့် ကိုက်ညီမှုမရှိသည့် မဖွယ်မရာမှတ်တမ်းပုံများ၊ ဗီဒီယိုများအား ပြန့်ပွားစေခြင်း၊ အကြောင်းအရာမမှန် ရောင်းချခြင်းများသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။
- အွန်လိုင်းလောင်းကစားကြော်ငြာများ လက်ခံကြော်ငြာပေးခြင်းသည် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရနိုင်ပါသည်။

**အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်ယောက်ျားနှင့် လက်ထပ်ရန် စဉ်းစားပြောဆိုပြီး ငွေကြေးခေါင်းပုံဖြတ်ရယူရန် စီစဉ်ခဲ့သူအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။**

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁  
အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို တရုတ်ယောက်ျားနှင့် လက်ထပ်ရန်စဉ်းစားပြောဆိုပြီး ငွေကြေးခေါင်းပုံဖြတ်ရယူရန် စီစဉ်ခဲ့သူအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။

ဇန္နလေးတိုင်းဒေသကြီး သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်နေ ဒေါ်ခင်နီ(ခ) ဒေါ်ခင်နီ(ခ) တစ်မြို့နယ်တည်းနေ မ.....၊ ၂၀/၂၀၂၁ နှစ်အား တရုတ် ယောက်ျားယူပါက မြန်မာ့ဥပဒေတွင် သိန်း ၂၀ ရမည့်ဟု စည်းရုံးပြောဆို၍ တရုတ်နိုင်ငံသို့ တရုတ်ဇနီးမယားအဖြစ် ယခင် ၆၀၀၀၀ ဖြင့် ရောင်းစားပြီး ငွေကြေးများ ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သဖြင့် သပိတ်ကျင်း မြို့မရစခန်း(၂)၂၄၂၁ လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကောင်စီအဖွဲ့မှ ပေးအပ်ခဲ့သည့် ၂၄/၂၂ ဖြင့် အမှုရေဖြင့်ခံပြီး သပိတ်ကျင်းခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားခွင့် တင်ပြခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်တွင် တရားပင် ဒေါ်ခင်နီ (ခ) ဒေါ်ခင်နီ အား လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကောင်စီအဖွဲ့မှ ပေးအပ် ဖွဲ့စည်းမှု အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

**PDF Game ဆော့ကစားခြင်းကြောင့် ဥပဒေအရအရေးယူခံရနိုင်သည်**

အကြမ်းဖက်လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေသည့် PDF အဖွဲ့များအား တစ်စိတ်တစ်လမ်းမှ ထောက်ပံ့ပံ့ပိုးခြင်းစေရန်၊ လူငယ်လူရွယ်များ၏ မသိစိတ်များအတွင်း တပ်မတော်အပေါ် အထင်အမြင်လွှဲယောင်းစေရန်နှင့် တော်လှန်လိုစိတ်တိုးပွားလာစေရန် သည့်ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် NUG,CRPH လက်အောက်ခံ အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများက PDF Game Application များ တီထွင်ပေးအပ်အသုံးပြုလက်ရှိကြောင်း၊ စီမံခန့်ခွဲမှုရရှိရသည့်အတွက် PDF Game ဆော့ကစားခြင်းသည် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အား ထောက်ပံ့ပံ့ပိုးခြင်းဖြစ်၍ ဥပဒေအရ အရေးယူခံရနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

**တောင်ငူမြို့၌ နွေစပါးပန်းတိုင်ထွက်နှုန်း ပြည့်မီကျော်လွန်ရေး စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်ပညာပေး သင်တန်းစဉ်**

တောင်ငူ ဇန်နဝါရီ ၃၁  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတောင်ငူမြို့၌ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဝင် များအား နွေစပါးပန်းတိုင် အထွက်နှုန်း ပြည့်မီကျော်လွန်ရေး စိုက်ပျိုးနည်းစနစ်ပညာပေး(TOT) သင်တန်းဖွင့်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက အမှတ် (၁၇) ရပ်ကွက် ကေတုရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။



ဦးအောင် တောင်ငူခရိုင် စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင် အောင်က အမှာစကားပြောကြား ပြီး ခရိုင်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးမြတ်စိမ်းထွေးက သင်တန်း ဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးပြောကြားကာ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးညွှတ်လင်းအောင်က သင်တန်း နှင့်ပတ်သက်၍ ဆက်ဆံဆွေးနွေး ကြသည်။

ပေါင်ဒုံမြို့၊ ငှားရမ်းခြင်း၊ လဲလှယ် ခြင်း၊ ပေးကမ်းခြင်းနှင့် အမွေ ဆက်ခံခြင်း ကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လိုက်နာဆောင်ရွက် ရမည့်နည်းလမ်းများ၊ မြို့နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးထက်ထက်မင်းက စက်မှု လယ်ယာအထွက်ချစနစ် လက်ဆွဲ ကောက်စိုက်စက် အသုံးပြုခြင်း နှင့် Drum Seeder အသုံးပြု နည်းစနစ်များ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးစော ဇော်ဇော်ဂျိမ်းက စိုက်ပျိုးရေးစနစ် များကို ရှင်းလင်း ဟောပြော ဆွေးနွေးပြီး မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စု လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဝင်များနှင့် သေသံ တောင်သူလယ်သမား ၁၆၀ ခန့် တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။



မင်းဘူးမြို့၌ ပွင့်လင်းရာသီ စီးလားလုံခြုံရေးနှင့် စီးအားအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအတွက် အသိပညာပေးခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က မင်းဘူးမြို့ ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း ဆောင်ရွက် ရာ ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်းထွန်းကြီးကြပ်၍ မြို့နယ်မီးသတ် ဦးစီးမှူး ဦးစိန်ထွန်း ဦးဆောင်ပြီး သန့်စင်သတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ရပ်ကွက် အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် များက မင်းဘူးမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်နှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များ အတွက် မင်းဘူးမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်အဖွဲ့ အသိပညာပေး ခြင်းနှင့် စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ။ မောင်မောင်(မင်းဘူး)

**ပေါင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အဆောက်အအုံစာရင်းသွင်းခြင်း ဆောင်ရွက်**

ပေါင် ဇန်နဝါရီ ၃၁  
မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်



အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း သွင်းခြင်းကို ယနေ့နေ့က ပေါင် မြို့နယ် ရပ်ကွက် လေးခုနှင့် ဇင်းကျိုက်မြို့ ရပ်ကွက် လေးခု တို့၌ ဆောင်ရွက်သည်။ လူဝင်မှု ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့နယ်နှင့် အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပူးပေါင်း၍ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်းဖြစ်သည်။ မြို့ပြ ရပ်ကွက်များတွင် သန်းခေါင်စာရင်း ယူနစ်များ

(Census Unit) ရေးဆွဲခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံများ၏ တည် နေရာ၊ အရေအတွက်၊ အမျိုးအစား၊ အသုံးပြုမှုနှင့် လူနေထိုင်သော အိမ်ထောင်စု အရေအတွက်တို့ ကို မှတ်တမ်းတင် သိရှိနိုင်ရန် အဆောက်အအုံ စာရင်းတင်ပြခြင်း လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက် ၅ ခု အား ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ စတင်လုပ်ဆောင်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မွန်စလေး(မြန်/ဆက်)



ရုစီပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် တောင်ဘက်ခြမ်းဒေသ နှစ်လကျော်အထိ ရုစီ အန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး အတွက် အသိပညာပေးခြင်းနှင့် လက်တွေ့သရုပ်ပြသခြင်းကို ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက်က နှစ်လမြို့နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ကြည်ထွန်းက ပညာပေးဟောပြောကာ လက်ထောက်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ဇော်ဇော်နှင့် သန္ဓေအာရုံ စီမံကွပ်ကဲရေးမှူးများက လက်တွေ့သရုပ်ပြသပြီး နေအိမ်များ၌ မီးဘေးကာကွယ်ရေး စစ်ဆေးဆောင်ရွက်ခဲ့ပါ။ စိုင်း(သီပေါ)

◆ ကျောမှုမှ အိမ်ကွင်းတွင် လက်ခံကစား ရသော်လည်း မြေစီမံပြသနိုင်ခြင်း မရှိဘဲ ပြိုင်ဘက်အသင်း၏ ဂိုးတန် သွင်းချက်များကိုသာ ပွဲအချိန်အများစု ကာကွယ်ရင်းထုတ်ခဲ့ရသည်။ အသင်းသည်

နော်တလန်အသင်းကို အနိုင်ရရှိ ခဲ့သည့်အတွက် ၂၂ ပြဂစာပြီး ရမှတ် ၄၆ မှတ်ဖြင့် ဦးဆောင်သူ ဗီလာယူအသင်းကို ဒီအားပေး လျက်ရှိသည်။ အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတစ်ဂိုး ရရှိခဲ့သော တိုက်စစ်ကစားသမား ရှေးဦးသည်

ပရီမီယာလိဂ်တွင် ၎င်းယှဉ်ပြိုင် ကစားခဲ့သည့် အသင်း ၃၁ သင်း အနက် ၂၀ သင်းကို သွင်းဂိုး သွင်းယူထားနိုင်ပြီ ဖြစ်သည်။ အာဆီစနယ်အသင်းအတွက် သွင်းဂိုးများကို ကျွေးမွေးနိုင် ဆာကာ က သွင်းယူပေးပြီး နော်တလန်ဟမ်

အတွက် လက်ကုန်ပစ္စည်းများတွင် မဖြစ်မနေ ရလဒ်ကောင်းရရှိရမည် ဖြစ်သည်။ ပရီမီယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၂၂) မှ အခြားသော ပွဲစဉ်ရလဒ်များတွင် လူတန်းက တိုက်စစ်တပ်မြက် သည့် ဘရိုက်တန်ကို လေးဂိုး- ဂိုးပေး၍ ပဲလစ်က ရက်စီးလ်ကို သုံးဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ နယူးကားဆယ် က အက်စ်တူဗီလ်ကို သုံးဂိုး- တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး ဖူလ်ဟမ် နှင့် အီစတာတန်အသင်းပွဲစဉ်မှာ ဂိုး မရှိ သရေကျခဲ့သည့် အောင်စေတီ

















အိတ်ဖွင့်လေလင်ခေါ်ပျက်ခြင်း

၁။ ပြီးဆုံးရောက် ဆက်သွယ်ရေးစနစ်ကြီးများ ရေအေးခေးအိတ်ဖွင့်ခြင်း မြေအောက်မဟာမိတ်မြို့တော်တိုက်စားမှု...

Table with 3 columns: စဉ် (Order), ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name), ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name), ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name). Lists various items like 'ပျက်ခြင်းအမည်', 'ပျက်ခြင်းအမည်', etc.

ဝင်ရင်းအမည်နှင့် ဝင်ရင်းအမည်

Table with 3 columns: စဉ် (Order), ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name), ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name). Lists items like 'ပျက်ခြင်းအမည်', 'ပျက်ခြင်းအမည်', etc.

၂။ လေလင်တင်သွင်းသည့်စနစ်၊ စေပါးရေ၊ လေလင်ညှပ်ကမ်းချက်များအား အခမဲ့အိတ်ဖွင့်ပို့ကာ ရေလျှော်...

ဝင်ရင်းအမည်

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရကင်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်ပိုင်ရှင်များ အဖွဲ့ဝင်များ...

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

ယာဉ်ကိုင်ပိုင်စာအုပ်

မိတ္ထူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 9W/37428 ယာဉ်အမျိုးအစား...

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရကင်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်ပိုင်ရှင်များ အဖွဲ့ဝင်များ အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

ယာဉ်ကိုင်ပိုင်စာအုပ်

မိတ္ထူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 9W/67421 ယာဉ်အမျိုးအစား...

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန အကျဉ်းချုပ်ဦးစီးဌာန

အိတ်ဖွင့်တင်ခြင်းခေါ်ပျက်ခြင်း

၁။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန အကျဉ်းချုပ်ဦးစီးဌာန အကျဉ်းချုပ်ဦးစီးဌာန အကျဉ်းချုပ်ဦးစီးဌာန အကျဉ်းချုပ်ဦးစီးဌာန...

ဝင်ရင်းအမည်

Table with 3 columns: ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name), ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name), ဝင်ရင်းအမည် (Inward Name). Lists items like 'ပျက်ခြင်းအမည်', 'ပျက်ခြင်းအမည်', etc.

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း

အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရကင်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်ပိုင်ရှင်များ အဖွဲ့ဝင်များ အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရကင်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်ပိုင်ရှင်များ အဖွဲ့ဝင်များ အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း

အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း

အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရကင်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်ပိုင်ရှင်များ အဖွဲ့ဝင်များ အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မရကင်းမြို့နယ်၊ မြေပိုင်ဆိုင်ပိုင်ရှင်များ အဖွဲ့ဝင်များ အကျဉ်းချုပ် အကျဉ်းချုပ်...











### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတို့ တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပါမီခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေကုမ္ပဏီများအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေမြူရေးတို့ ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

- ကို ဖဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးဖြင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှဆာသည့် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှိညီမျှစွာ ကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူအားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗဟုဝါဒတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ စားရေရှိကွာသည့် လူတိုင်းအတွက် လိုအပ်ပြီး လက်ရှိကမ္ဘာပေါ်တွင်လည်း စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံရေး (Food Security) မှာ အကြီးမားဆုံး စိန်ခေါ်မှုဖြစ်နေ...

❖ မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း စားနပ်ရိက္ခာ လုံခြုံရေးအတွက် စားရေရိက္ခာ ပေးပို့ရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး ဓင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားမှု ကောက်နုတ်ချက်)

### ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဗဟိုကော်မတီမှ အသိပေးကြေညာချက်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဗဟိုကော်မတီမှ အသိပေးကြေညာချက်

၁၃ရ၅ ခုနှစ်၊ ပြာသလပြည့်ကျော် ၆ ရက် (၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်)

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပြင်းထန်မှုနှုန်းကို ဆက်လက်ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသဖြင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ တားဆီးရေးအတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ ထုတ်ပြန်ထားသော ပြည်သူ့သိပုံစံကြမ်းကွက်၊ အမိန့်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ ညွှန်ကြားချက်များ (ဖြေလျှော့ပေးမည့်ကိစ္စရပ်များမပါ) အား ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၉ ရက်နေ့အထိ ရက်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ထားပါကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**ယနေ့ သတင်းအညွှန်း**

ဂါဇာဒေသအပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးအတွက် ဟားမားစ်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ အီဂျစ်သို့သွားမည်

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၉၁

ပြတိုက်ကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ ဇန်နဝါရီလအတွင်း ကန်ဒေါ်လာ ၄၅ သန်းကျော် ကုန်သွယ်မှုဆောင်ရွက်နိုင်

စီးပွားရေးသတင်းများ ၈၁ ၉၅

ပလက်ဝမြို့ရှိ ဟမ်းကျေးရွာကို တပ်မတော်က ဒုတိယအကြိမ် ပိုးကြတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ အရပ်သား ခုနစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သတင်းတူ၊ သတင်းမှားများကို မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၉၅

### ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းပိုင်းအတွင်း ကျောက်တံခါးမြို့နယ် ပိန်းလုပ်နှင့် ကျောက်တံခါးဘူတာအကြား ကုန်ရထားပြတ်သန်းစဉ် မိုင်းပေါက်ကွဲခြင်းကြောင့် ရထားလမ်းချော့ကျမှုဖြစ်ပွားပြီး ရထားခရီးစဉ်များကြန့်ကြာမှုဖြစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းပိုင်း၌ မလွန်ကုန်မှ မြို့ပေးလမ်း ခရီးစဉ်အဖြစ် ထွက်ခွာလာသည့် အမှတ် (၉၀၁) အဆန်ကုန်ရထားသည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် ပိန်းလုပ်ဘူတာမှ နံနက် ၇ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် ထွက်ခွာပြီး ပိန်းလုပ်ဘူတာနှင့် ကျောက်တံခါးဘူတာအကြား မိုင်တိုင်အမှတ် ၁၀၇၂-၁၁ အကြား ရထားခုတ်မောင်းပြတ်သန်းစဉ် နံနက် ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်၌ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသည့်အဖွဲ့ ထောင်ထားသည့် မိုင်းပေါက်ကွဲခဲသဖြင့် ရထားတွဲဆိုင်းတွင် ပါရှိသော စက်ခေါင်းနှင့်အတူ စက်ခေါင်း နေ့တက်ကပ်လျက် ကုန်တွဲသုံးတွဲတို့ လမ်းချော့ကျမှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။



မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် အမှတ်(၉၀၁)အဆန်ကုန်ရထားလမ်းချော့မှု ဖြစ်ပွားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ ♦

### ပရိမိယာလီဂ်ပွဲစဉ် (၂၂) တွင် အဆင်နယ်၊ လူတန်၊ ပဲလေ့စ်၊ ကာဆယ်တို့ နိုင်ပွဲရပြီး အဲဟတန် သရေကျ



ပရိမိယာလီဂ်ပွဲစဉ် (၂၂) မှ နော်တင်ဟမ်ဖော့ရက်စ်နှင့် အာဆင်နယ်အသင်းက အကြိတ်အနယ်ကစားပြီး နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါပွဲစဉ်ကို နော်တင်ဟမ်အသင်း အိမ်ကွင်း၌ ဇန်နဝါရီ ၃၀ ရက် နံနက် ၂ နာရီက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တန်းဆင်းစုနဲ့ ဒီအာရှီအာဆင်နယ်မှ ဂျော့စတီနိုး နော်တင်ဟမ်အသင်းသို့ ဝိုင်းသွင်းလှူဒါန်း

စာမျက်နှာ ၁၇ ကော်လံ ၁ ♦